
ضربه مهلک کرونا به ورزش آمریکا
ورزش آمریکا به خاطر گسترش ویروس کرونا و تعطیلی 
مسابقات مختلف در رده های باشگاهی و دانشگاهی، حدود 
۱۲ میلی��ارد دلار ضرر کرده اس��ت. آمریکا که به کانون 
اصلی مبتلایان به کرونا در جهان تبدیل شده و بیشترین 
آمار قربانیان و مبتلایان را به خود اختصاص داده است، 
در بخش ورزش هم از بابت گسترش ویروس کرونا ضرر 
سنگینی را متحمل شده است. شبکه »CNN« آمریکا با 
اشاره به این موضوع تاکید کرده است ویروس کرونا در یک 
ماه و نیم گذشته ضربه مهلکی به ورزش این کشور وارد 
کرده که رقمش حدود ۱۲ میلیارد دلار است. این شبکه 
در گزارش خود عنوان کرده بیشترین ضرری که متوجه 
ورزش آمریکا شده مربوط به لیگ حرفه ای بسکتبال در 
این کش��ور اس��ت که درآمدزایی بالایی داشت و حالا به 
دلیل تعطیلات با ضررهای سنگینی مواجه شده است. 
براس��اس گزارش منتشر شده، لیگ های برتر رشته های 
مختلف 5/5 میلیارد دلار، رقابت های دانشگاهی مبلغ 9/3 
میلیارد دلار و لیگ های بخش جوانان نیز 4/۲ میلیارد دلار 

ضرر مالی دیده اند. 

قلعه نویی: چون به سپاهان تعهد 
داشتم به تیم ملی نرفتم

سرمربی تیم فوتبال سپاهان می گوید به خاطر تعهدش 
به این تیم رفتن به تیم ملی را برعهده مدیران سپاهان 
گذاش��ته بود که آنها هم مخالفت کردند. امیر قلعه نویی 
درباره انتخاب س��رمربی تیم ملی اظهار کرد: آقای دایی 
انسان و مربی بزرگی است و من در رابطه با خودم صحبت 
می کنم. اصلا با اس��م من بازی نش��د. ما چندین جلسه 
داش��تیم. آقایان به اصفهان آمدند و مذاکرات حدود یک 
ماه و نیم طول کشید. با آقای علی نژاد صحبت کردیم اما 
اینجا بحث تعهد من به سپاهان مطرح بود. تنها دغدغه 
من این بود. با اسم من بازی نشد. حتی آقایان بهاروند و 
کشوری به اصفهان آمدند و جلسه برگزار شد. آقای علی نژاد 
چندین مرتبه با من صحبت کرد. من به خاطر تعهدی که 
داشتم گفتم رضایت مسؤولان سپاهان را بگیرند که آقای 
عظیمیان مخالفت کرد. او ادامه داد: من گفتم به عنوان 
س��رباز وطن هر کمکی از دستم بربیاید انجام می دهم. 
من وقتی سرمربی تیم ملی شدم که فوتبال در بدترین 
شرایطش بود که خوشبختانه نتایج خوبی هم گرفتیم. البته 
کم لطفی شد و آدم هایی بازی کردند چون منافع شان با 
بودن قلعه نویی قطع می شد. پروژه دادگاه را در رسانه ملی 
برای من گذاشتند. آن موقع که آمدم بدترین شرایط بود 

ولی الان که شرایط بدی نیست. 

تعویق بازی های ساحلی جهان
تا سال ۲۰۲۳

بازی های ساحلی جهان در سال ۲۰۲۱ برگزار نمی شود. 
به نقل از Insidethegames، بازی های ساحلی جهان 
که قرار بود سال ۲۰۲۱ برگزار شود، به سال ۲۰۲3 موکول 
شد. بازی های س��احلی جهان توسط ANOC برگزار 
می شود و هیأت اجرایی این اتحادیه با برگزاری جلسه ای 
تصمیم به تعویق زمان برگزاری بازی ها گرفت. دلیل این 
تعویق این است که با توجه به برگزاری المپیک توکیو در 
سال ۲۰۲۱ و المپیک زمستانی در سال ۲۰۲۲ فشار زیادی 
به کشورها وارد نشود. بازی های المپیک توکیو قرار بود 
سال ۲۰۲۰ برگزار شود اما به دلیل شیوع ویروس کرونا 

به مدت یک سال به تعویق افتاد. 

بلاتکلیفی پرسپولیس
در بدهکاری های بین المللی

باشگاه پرسپولیس هنوز موفق به دریافت رسید پرداخت 
فیفا به ۲ نفر از طلبکاران خارجی خود نش��ده است. به 
گزارش مهر، باشگاه پرسپولیس از سوی فیفا محکوم به 
پرداخت مطالبات ۲3 هزار دلاری به فرناندو گابریل هافبک 
اسبق برزیلی این تیم و همچنین ۱۰ هزار دلاری سرتن 
چوک مربی پیشین خود شده بود؛ طلبی که باید تا ۲۸ 
فروردین ماه به حساب هر ۲ نفر واریز می شد اما باشگاه 
پرسپولیس با نامه نگاری های خود توانست فیفا را مجاب به 
پرداخت این پول از منبع درآمدهایش بابت حضور بازیکنان 
خود در جام جهانی ۲۰۱۸ کند. منبع درآمدی ۶5۰ هزار 
دلاری که به دلیل تحریم های ارزی ایران قابل انتقال به 
حساب باشگاه پرسپولیس نیست. با وجود گذشت ۲۰ روز 
از موافقت فیفا با درخواس��ت پرسپولیس هنوز خبری از 
پرداخت پول به حساب گابریل و چوک نیست تا سرخ ها بار 
دیگر پیگیر این موضوع شوند. باشگاه پرسپولیس از طریق 
فدراسیون فوتبال ایران به طور مرتب پیگیر بدهی های خود 
در کمیته انضباطی فیفاست تا با مشکلات دیگری نظیر 

کسر امتیاز روبه رو نشود. 

حسین روحانی به دنبال راهی
برای ورود به مسکو

مربی ایرانی تیم ملی کاراته روسیه تاکنون مجوز سفر 
به مسکو را پیدا نکرده و همچنان در استونی به سر می برد. 
حسین روحانی که بعد از حضور در رقابت های کاراته وان 
اتریش به دلیل شیوع بیماری کرونا اجازه ورود به مسکو 
را پیدا نکرده و راهی اس��تونی شده بود، با گذشت ۲ ماه 
همچنان در این کش��ور به س��ر می برد و به رغم تلاش 
مسؤولان فدراسیون کاراته این کشور راهی برای ورود به 
روسیه پیدا نکرده است. وی در این رابطه به مهر گفت: 
با مسؤولان فدراسیون کاراته روسیه در ارتباط هستم و 
چون ش��رایط کرونا در این کشور مساعد نیست و موارد 
جدید ابتلا به این بیماری هر روز اضافه می شود، شرایط 
برای بازگش��ت من به مسکو فراهم نشده است. روحانی 
ادامه داد: مش��کل من این اس��ت که مجوز اقامتم یک 
ماه دیگر به پایان می رس��د و این موضوع را به مسؤولان 
مربوط اطلاع داده ام و پیگیر تمدید اقامت من هستند و 
از این طرف نیز مقدمات موضوع را فراهم کرده ام. مربی 
ایرانی روسیه گفت: دوران سختی را در استونی پشت سر 
می گذارم. امیدوارم هر چه سریع تر دنیا از شر این ویروس 
 خلاص شود تا من هم بتوانم برنامه های خود را در مسکو 

پیگیری کنم. 

اخبار

ورزشی

رئیس کاروان ایران در المپیک توکیو احتمالا این هفته 
نشستی را با روسای فدراسیون ها خواهد داشت تا درباره 
آغاز تمرینات المپیکی ها تبادل نظر ش��ود. شیوع ویروس 
کرونا در جهان باعث شد تمام رویدادهای ورزشی تعلیق 

ش��ود. همین موض��وع و قرنطینه 
ورزش��کاران باعث شد کشورهای 
مختلف خواستار تعویق یک ساله 
بازی ه��ای المپیک ش��وند. برخی 
کش��ورها مانن��د اس��ترالیا تهدید 
کردند در صورتی که المپیک سال 
۲۰۲۰ برگ��زار ش��ود کاروان خود 

را ب��ه مس��ابقات اعزام نمی کنند، به دنب��ال این اتفاقات، 
آبه ش��ینزو، نخست وزیر ژاپن در تماسی تلفنی با توماس 
باخ، رئیس کمیته بین المللی المپیک برای تعویق یکساله 
المپیک به توافق رس��یدند. همه این ش��رایط باعث شد 
ملی پوش��ان کش��ورمان هم تمرینات آمادگی و بدنسازی 
خود را در خانه و زیر نظر مربیان پیگیری کنند. با توجه 
به 5۲ س��همیه ای که کاروان ای��ران برای المپیک توکیو 

کس��ب کرده، برگزاری کمپ مجازی از س��وی مسؤولان 
کمیته ملی المپیک مطرح شد. پیمان فخری در این باره 
گفت: تصمیم بر این شد طرحی تحت عنوان کمپ تمرینی 
مجازی را ایجاد و با تمرینات آنلاین در س��اعات مشخص 
ضم��ن ایجاد تحرک و نش��اط در 
ورزش��کاران از افت آمادگی بدنی 
و روح��ی آنها جلوگی��ری کنیم. 
کیکاووس سعیدی، دبیرکل کمیته 
مل��ی المپیک هم پیش��نهاد داد 
دوره های تمرینی مقدماتی بدون 
حض��ور حریف تمرینی و با حفظ 
فاصله و رعایت موارد ایمنی برای ورزش��کاران با ش��یب 
ملایم آغاز ش��ود. قرار اس��ت نصرالله سجادی، سرپرست 
کاروان ای��ران در المپیک توکیو این هفته نشس��تی را با 
روسای فدراسیون ها داشته باشد تا تصمیم نهایی در این 
 باره گرفته شود. روسای فدراسیون هایی که سهمیه المپیک 
دارند نظرات خود را اعلام می کنند تا مشخص شود وضعیت 

تمرینی ورزشکاران به چه صورت خواهد بود. 

رئیس فدراسیون کشتی در نشست خبری خود با تاکید بر 
اینکه قطعا انتخاب تمام کشتی گیران بر اساس چرخه انتخابی 
خواهد بود، گفت: کشتی گیری با یک برد ملی پوش نمی شود 
و همه حتی حسن یزدانی هم باید حریفان داخلی را ببرند و 

ملی پوش شوند. وی همچنین گفت 
نه من و نه سوریان و دیگر مسؤولان 
فدراسیون هیچ حقوقی نمی گیریم. 
علیرضا دبیر در نشست خبری خود 
که در خانه کش��تی ش��هید هادی 
فدراس��یون کش��تی برگزار شد، به 
سوالات خبرنگاران پاسخ داد. رئیس 

فدراسیون کشتی درباره انتخابی تیم ملی تاکید کرد: امسال 
برای المپیک، کار انتخابی از ماه های آبان یا آذر شروع می شود. 
اینگونه نیس��ت که کشتی گیری حس��ن یزدانی را ببرد و به 
المپیک برود. این یک چرخه است و حتما همه باید مسابقه 
بین المللی داشته  باشند. همه رقابت ها از جمله طلای جام تختی 
یا مسابقات آسیایی امتیاز دارد. امسال کشتی گیر بی مدال، بامدال 
و با سهمیه داشتیم که هرکدام وضعیتی دارند. من به کار جمعی 

اعتقاد دارم. رئیس فدراسیون کشتی درباره اینکه قبلا گفته بود 
جلوی مسابقات سطح پایین را می گیرد، با اشاره به رقابت های 
باشگاه های جهان اظهار داشت: من پول ندارم به کشتی گیرم 
بدهم اما جام باشگاه های جهان باعث می شود آنها ۲ بار جایزه 
بگیرند. حس��ن یزدان��ی ۲۰۰-3۰۰ 
میلیون تومان از لیگ داخلی و همین 
مبال��غ را هم از باش��گاه های جهان 
گرفت. علیرضا کریمی هم ۱۰۰-۱5۰ 
میلیون تومان از هر لیگ گرفت. من 
به نصیرزاده هم گفتم من یک قران 
برای این مسابقات هزینه نمی کنم اما 
خودت هزینه ها را تامین کن. رئیس فدراسیون کشتی با اشاره 
به بداخلاقی ها در کشتی، خاطرنشان کرد: به خانواده من در 
انتخابات بی احترامی کردند و الان هم کش��تی را 3-۲ دسته 
کرده ان��د و چرت و پرت می گویند. کی روش هم زمانی که در 
تیم ملی مربی بود می گفت من می روم می بینید فوتبال تان به 
کجا می رسد. کشتی همیشه یک دست بوده اما الان آن را چند 

دسته کرده اند و برخی  باید روزی جوابگو باشند.

جلسه سرپرست کاروان ایران در المپیک توکیو با رؤسای فدراسیون ها

تصمیم گیری درباره آغاز تمرینات
کشتی گیر با یک برد ملی پوش نمی شود

وش درست بود دبیر: حرف کی ر

عربستان به فکر انصراف از مسابقات قهرمانی غرب آسیا
سایت »الرویه« امارات خبر داد فدراسیون فوتبال عربستان در اندیشه انصراف از حضور در مسابقات قهرمانی فوتبال غرب آسیا ۲۰۲۰ 
است. این مسابقات قرار است ژانویه )دی ماه( به میزبانی امارات برگزار شود. فدراسیون عربستان به دلیل بلاتکلیفی لیگ کشورش و لیگ 
قهرمانان آسیا حضور در این مسابقات را در اولویت قرار نداده است. 

دادگاه حکمی��ت ورزش در حال��ی به 
ش��کایت ایران درباره تعلیق فدراسیون 
جودو رسیدگی خواهد کرد که فدراسیون جهانی هر چه در 
توان داشته برای پیروزی در این پرونده به کار گرفته است.

شیوع بیماری »کووید -۱9« باعث شد جلسه رسیدگی 
به پرونده ش��کایت ایران از فدراسیون جهانی جودو درباره 
تعلیق ناجوانمردانه از ۲۰ فروردین ماه به زمان دیگری موکول 
شود، دادگاهی که سرانجام ۲۷ شهریورماه برای برگزاری آن 

تعیین شده است.
داستان تعلیق جودوی ایران که چند سالی است زمزمه آن 
شنیده می شود، زمانی جدی شد که سعید ملایی، جودوکار 
ایرانی وزن ۸۱- کیلوگرم در رقابت های جهانی ۲۰۱9 ژاپن 
باید در نیمه نهایی برابر رقیب بلژیکی خود مبارزه می کرد، 
مبارزه ای که فرد پیروز آن در مبارزه نهایی به مصاف رقیبی 

از رژیم اشغالگر قدس می رفت.
همین موضوع حساسیت های زیادی را متوجه این مبارزه 
کرد و مس��ؤولان»IJF« بر خ��لاف عرف بین الملل نماینده 
کش��ورمان را از مربی خود جدا کردند تا مثلاً تحت فش��ار 
برای باخ��ت قرار نگیرد. با تمام این تدابیر ملایی برای این 
مب��ارزه روی تاتامی رف��ت و بعد از ۷ دقیقه مبارزه باخت و 
در مبارزه رده بندی هم نتیجه را واگذار کرد و از دس��تیابی 

به مدال بازماند.
ملایی قبل از مبارزه نهایی از ناحیه س��ر آس��یب دیده 
بود و حتی برخی س��ایت های معتبر جودوی جهان از عدم 

حض��ور او در نیمه نهایی 
روی خروجی  خبرهای��ی 
خود منتش��ر کردن��د اما 
ملایی در این مبارزه به رغم 
تلاش مضاعف برای کسب 
پیروزی بازنده شد. به گواه 
همه کارشناسان باخت او 
به »ماتیاس کاس« بلژیکی 
فنی بود و هیچ نش��انی از 
تمارض برای باخت در آن 

دیده نشد. حتی »ماریوس ویزر« رئیس فدراسیون جهانی در 
مصاحبه با BBC هم نتوانست به این موضوع اشاره داشته 

باشد که او تمارض کرده است.
بعد از باخت و حذف س��عید ملایی، او با دستور شخص 
رئیس فدراسیون جهانی به آلمان منتقل شد و در پی چند 
مصاحبه علیه ورزش ایران، »IJF« اقدام به تعلیق جودوی 
ایران کرد. اینکه ملایی از چند ماه قبل در صدد ترک ایران 
بود و به این موضوع در چند مصاحبه آخر خود به صراحت 
اشاره داشت، یک سوی داستان است و اینکه او طعمه اهداف 
صهیونیس��تی شخص رئیس فدراسیون جهانی شده سوی 
دیگر داستان. وقتی مربی سابق تیم ملی مدتی بعد به او در 
آلمان ملحق ش��د، به فرضیه سناریوی از قبل طراحی شده 

این برنامه رنگ واقعیت بخشید.
فدراسیون جهانی جودو طی ۲ سال گذشته فدراسیون های 

امارات و تون��س را نیز به 
همین دلیل به حالت تعلیق 
درآورد. حتی ۲ تورنمنت 
گرنداسلم در این کشورها را 
نیز لغو کرد، تعلیقی که به 
دلیل نفوذ خزانه دار اماراتی 
IJF برای این کشور با یک 
ش��و تبلیغاتی در ابوظبی 
رفع شد ولی برای تونس به 
دلیل تن ندادن به خواسته 

نامعقول آنها همچنان ادامه دارد.
»ماریوس ویزر« رئیس فدراسیون جهانی تمام قد پشت 
رژیم صهیونیستی ایستاده و برای دفاع از آنها دست به هر 
کاری می زن��د. او بارها گفته ورزش از سیاس��ت جداس��ت! 
شعاری که به آن پایبند نیست و اگر بود در لوایح جدیدی 
که به دادگاه CAS ارسال کرده، به مسائل اجتماعی و داخلی 
ایران که هیچ ارتباطی به ورزش ندارد اشاره نمی کرد، لوایحی 
که ثابت می کند پیروزی در دادگاه حکمیت ورزش برای او 
بی��ش از هر چیزی اهمیت دارد و ه��ر چه در توان دارد به 
کار گرفته تا تعلیق جودوی ایران تداوم پیدا کند. استفاده از 
3 ایرانی پناهنده به عنوان شاهد پرونده یا قرار دادن شرط 
مبارزه نمادین جودوکاران ایران با نمایندگان رژیم اشغالگر 

قدس بیانگر این مدعاست.
اما چیزی که نتیجه جلس��ه ۲۷ شهریور را برای ورزش 

ایران پر اهمیت کرده، نه تعلیق جودو، بلکه نشانه رفتن تعلیق 
کل ورزش ایران است. مطرح کنندگان موضوع فوق بخوبی 
می دانند روی موضوعی پافشاری می کنند که خط قرمز نظام 
جمهوری اسلامی است و برای آن هیچ نماینده ای از ایران 
پای هیچ مذاکره ای نخواهد نشست. روی همین اصل است 
که صهیونیس��ت ها برای ضربه زدن به ایران این بار ورزش 
کشور را هدف قرار داده اند و شاید نتیجه منفی این دادگاه 

برای کل ورزش کشور تأثیرگذار باشد.
البته به نظر می رسد حساسیت موضوع از سوی مقامات 
ارشد ورزش کشور درک شده که در سفر وزیر ورزش و رئیس 
کمیته ملی المپیک به لوزان رایزنی هایی در این باره ش��ده 
و تا حدودی از عواقب آن جلوگیری ش��ده اس��ت. در دیدار 
س��لطانی فر و صالحی امیری با »توماس باخ« رئیس کمیته 
بین المللی المپی��ک، جودو یکی از مباحث اصلی مطروحه 
بوده که ارائه پاس��خ اصلی منوط ب��ه نتیجه همین دادگاه 

عنوان شده است.
از همین روست که معتقدیم وزارت ورزش و کمیته ملی 
المپی��ک باید نتیجه این پرونده را بیش از گذش��ته جدی 
گرفت��ه و بدون توجه به ق��ول و قرارهای قبلی از همه توان 
خود برای پیروزی در این پرونده استفاده کنند و مراقب باشند 
حاشیه سازان کار را دست نگیرند و رأی را به سود مخالفان 
ایران تغییر ندهند. در این پرونده و تورق صفحات پرتعداد 
آن می توان به اندازه کافی روزنه و مطلب برای رس��یدن به 

این هدف پیدا کرد.

سابقه بد فدراسیون جهانی جودو در تعلیق ۲ فدراسیون اسلامی دیگر

توطئه را جدی بگیریم!
رزمی

سئول نشینان 3 سناریو برای پایان دادن به لیگ نوزدهم 
در پیش رو دارند و باید دید مانند کدام یک از 3 کشور آلمان، 
هلند یا فرانسه برای پایان دادن به لیگ عمل خواهند کرد، البته 
در پیش گرفتن روش هر کدام از این کشورها می تواند تبعات 
مختلفی را برای تصمیم گیرندگان فوتبال ایران داشته باشد. 

روز جمعه باشگاه ماشین سازی اعلام کرد مخالف برگزاری 
ادامه لیگ نوزدهم است و به جمع ۱۲ تیم مخالف دیگر پیوست 
و نظر به لغو لیگ برتر داد تا تنها 3 تیم فولاد، پرس��پولیس 
و صنع��ت نفت آبادان راضی به برگزاری 9 هفته باقیمانده از 
فصل 99-9۸ لیگ برتر فوتبال ایران باشند. با این حال، اکنون 
سازمان لیگ و فدراسیون فوتبال 3 سناریو برای مشخص کردن 
تکلیف لیگ نوزدهم دارند و باید دید شبیه کدام لیگ اروپایی 

از بین 3 لیگ آلمان، فرانسه و هلند رفتار می کنند. 
لیگ نافرجام ■

تئوری نخست سازمان لیگ می تواند برگرفته از اردویژه )لیگ 
فوتبال هلند( باشد؛ لیگی که با اعلام فدراسیون فوتبال هلند ناتمام 
باقی ماند و نه سقوط کننده ای داشت و نه قهرمانی! تصمیمی که 
باعث شد بسیاری از تیم های این کشور به فدراسیون فوتبال شان 
اعتراض کنند و آن را نوعی بی عدالتی بدانند. نافرجام ماندن اردویژه 
باعث شد جام حذفی فوتبال این کشور که تنها فینال آن بین ۲ تیم 
فاینورد و اوترخت مانده بود هم ناتمام بماند و آژاکس به عنوان تیم 
صدرنشین جواز حضور در لیگ قهرمانان اروپا را کسب کند؛ اتفاقی 
که اگر بخواهد در لیگ ایران بیفتد، تیم های پرسپولیس، سپاهان، 
اس��تقلال و تراکتور باید قید جام حذفی را بزنند و سرخابی های 
پایتخت به همراه طلایی پوشان زاینده رود و قرمزهای آذربایجان 
را راه یافتگان به لیگ قهرمانان آسیای فصل بعد دانست. همچنین 
تیم های پیکان و شاهین شهرداری بوشهر از سقوط فرار می کنند و 
یک فصل دیگر برای بقا در بالاترین سطح فوتبال ایران وقت دارند. 

پایانی پرحاشیه و کم طرفدار ■
اما مسؤولان سازمان لیگ و فدراسیون فوتبال اگر بخواهند 
از کش��ور فرانس��ه و لیگ یک این کش��ور پیروی کنند، باید 
پرسپولیس را مانند پاری سن ژرمن که اختلافی ۱۰ امتیازی 
با سایر رقیبان خود دارد قهرمان اعلام کنند و 3 تیم سپاهان، 
اس��تقلال و تراکت��ور را راه یافت��ه به آس��یا بدانند. همچنین 
۲ تیم پیکان و ش��اهین ش��هرداری بوش��هر در این سناریو، 
سقوط  کننده های لیگ نوزدهم لقب خواهند گرفت و تیم های 
گل گهر، سایپا و پارس جنوبی جم از سقوط فرار خواهند کرد. 
طبیعت��ا این تصمی��م می تواند اعت��راض تیم هایی از جمله 
شهرخودرو که شانس آسیایی شدن را دارد، در پی داشته باشد و 
همچنین ۲ تیم سقوط کننده یعنی شاهین بوشهر و پیکان هم به 
صف معترضان خواهند پیوست. همچنین تیم های مس رفسنجان 
و مس کرمان به عنوان تیم های اول و دوم لیگ آزادگان به لیگ 

برتر بازخواهند گشت. 

پیگیری لیگ با ورزشگاه های سوت و کور ■
با اعلام تازه فدراس��یون فوتبال آلمان قرار اس��ت بوندس  
 لیگا از تاریخ ۲۷ اردیبهشت در ورزشگاه های خالی از تماشاگر
برگزار شود. لیگ برتر انگلیس هم قرار است از چنین روندی 
پیروی کند. در این بین اگر سئول نشینان بخواهند لیگ برتر را 
بر خلاف میل باطنی ۱3 تیم شرکت کننده در آن ادامه دهند، 
به احتمال زیاد بازی ها در ورزشگاه های بدون تماشاگر برگزار 
خواهد شد و بسیاری از تیم ها در برخی مسائل اقتصادی مانند 

بلیت فروشی و تبلیغات محیطی ضرر خواهند کرد. 
باید دید با گذش��ت زمان و مش��خص شدن موضع فیفا و 
کنفدراسیون فوتبال آسیا، فدراسیون فوتبال ایران و سازمان لیگ 
کدام یک از 3 سناریوی بالا را برای سرنوشت لیگ نوزدهم انتخاب 

خواهند کرد و به چه شیوه ای به این لیگ پایان خواهند داد. 
گمانه زنی های جدید و تمرینات زیرزمینی تیم ها! ■

اهالی فوتبال و دوست داران این رشته ورزشی مشتاقانه منتظر 

اعلام تصمیم ستاد ملی مبارزه با کرونا هستند. از مدت ها پیش 
اعلام ش��ده بود روز ۱5 اردیبهشت درباره وضعیت باشگاه های 
ورزشی و از سرگیری تمرینات تیم های فوتبال تصمیم گیری 
خواهد شد. در فاصله یک روز به زمان این تصمیم گیری، شاهد 
اوج گیری گمانه زنی های رسانه ای برای آغاز تمرینات و مسابقات 
لیگ برتر فوتبال هستیم. در حالی که هنوز هیچ تصمیمی از 
سوی ستاد ملی مقابله با کرونا در بخش ورزش اتخاذ نشده، برخی 
رسانه ها تاریخ های متفاوتی را برای شروع مسابقات لیگ برتر 
اعلام کرده اند. برخی مدعی هستند از نیمه خرداد 99 رقابت ها 
از سر گرفته خواهد شد. شاید به دلیل همین گمانه زنی هاست 
که شایعاتی از چند تیم لیگ برتری از جمله نساجی مازندران 
و گل گهرس��یرجان پیرامون برگزاری تمرینات شان به گوش 
می رس��د. یا تیم پیکان تهران مخفیانه تمرینات گروهی خود 
را از س��ر گرفت که در نهایت با تذکر مس��ؤولان مربوط این 
تمرینات دوباره تعطیل شد. اکنون همه منتظرند ببینند ستاد 
ملی مقابله با کرونا در ورزش چه تصمیمی برای فوتبال خواهد 
گرفت. شنیده ها حکایت از این دارد که اهالی ستاد ملی مقابله 
ب��ا کرون��ا در ورزش نیز از اتخاذ تصمیم صریح درباره ورزش و 
بویژه فوتبال هراس دارند، هر چند برای درگذش��ت بیش از ۶ 
هزار نفر از هموطنان مان به  خاطر ویروس منحوس کرونا این 
س��تاد تحت فشار نبوده اما اگر یکی از اهالی فوتبال دچار این 
بیماری شود، در آن صورت تبعات و بازتاب های گسترده ای در 
سطح جامعه دارد و به همین دلیل هم مسؤولان کمی دست 
به عصا هستند. ستاد ملی مقابله با کرونا در ورزش تمرینات و 
مسابقات فوتبال را تعطیل کرد و اکنون نیز این ستاد است که 
باید دس��تور بازگشایی و از سرگیری رقابت ها را بدهد و ادامه 
یا تعطیلی مسابقات لیگ با شرایط موجود از دست مسؤولان 

سازمان لیگ و فدراسیون فوتبال هم خارج است. 

به بهانه تصمیمات جنجالی و متناقض هلند و فرانسه درباره پایان فصل جاری لیگ فوتبال و تعیین قهرمان

کپی  کنیم  یا مؤلف باشیم؟
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    معاون کل وزارت بهداشت: تکلیف آغاز لیگ برتر فوتبال هنوز مشخص نیست     
در همین حال معاون کل وزارت بهداشت گفت: تکلیف آغاز لیگ برتر فوتبال هنوز مشخص نیست و برای شروع تمرین ها یا 
برگزاری مسابقه ها در آینده تصمیم گیری می شود. ایرج حریرچی، معاون کل وزارت بهداشت در نشست خبری دیروز خود که 
به صورت مجازی برگزار شد، درباره تصمیم گیری برای فعالیت ها در اماکن ورزشی گفت: پروتکل هایی درباره اماکن ورزشی آماده 
شده است. برای ورزش های انفرادی شرایط آسان تر خواهد بود. مشکل اصلی ما درباره ورزش های دسته جمعی، رختکن ها و 
دوش هاست. اگر ورزشکار در محیط هم رعایت کند، وقتی به رختکن وارد می شود، تراکم بیشتر است و عامل اصلی انتقال ویروس 
هم از طریق سطح تماس است. به طور مثال خود استخر با توجه به کلری که زده می شود، خطری ندارد اما در اطراف استخر و 
رختکن ها و دوش ها احتمال انتقال ویروس وجود دارد. وی افزود: اماکن ورزشی خصوصی گاهی ورودی تنگ دارند که منجر به 
ایجاد تراکم جمعیت می شود. اکنون پروتکل ها برای اماکن ورزشی مربوط به مناطق سفید است و به مناطق قرمز فکر نمی کنیم. 
تکلیف آغاز لیگ برتر فوتبال هنوز مشخص نیست و برای شروع تمرین ها یا برگزاری مسابقه ها در آینده تصمیم گیری می شود. 


